
            Protokół Nr XXXIII/2017
  Sesji Rady Powiatu Wałbrzyskiego

z dnia 15 grudnia 2017 roku

Rozpoczęcie: godz. 09.00.
Zakończenie: godz. 12.20.
Miejsce: sala konferencyjna Nr 206 Starostwa Powiatowego w Wałbrzychu
Radni obecni na posiedzeniu Rady zgodnie z listą obecności stanowiącą zał. Nr 1 do protokołu.
Obrady  XXXIII  Sesji  Rady Powiatu  Wałbrzyskiego  otworzył  Przewodniczący  Rady  Powiatu
Wałbrzyskiego Józef Piksa i powitał Radnych oraz zaproszonych gości (lista gości stanowi zał. Nr
2 do protokołu). Następnie na podstawie listy obecności (13 radnych obecnych) stwierdził quorum
niezbędne do podejmowania uchwał. 
Zapytał, czy są uwagi do porządku obrad (zaproszenie na posiedzenie Rady wraz z proponowanym
porządkiem obrad stanowi zał. Nr 3 do protokołu).
Radny Leonard Górski  zawnioskował  o  rozszerzenie  porządku obrad  o  informację  dotyczącą
bieżącego funkcjonowania Powiatowego Urzędu Pracy w Wałbrzychu.
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa poddał ww. wniosek pod głosowanie,
proponując  jednocześnie  wprowadzenie  tego  punktu  jako  12.  W wyniku  głosowania:  13  za,  0
przeciw, 0 wstrzymujących się (13 radnych obecnych), wniosek został podjęty. 
Więcej uwag nie zgłoszono.  Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa  poddał
pod głosowanie przyjęcie proponowanego porządku obrad wraz z zaproponowanymi zmianami.

Radny Bogusław Uchmanowicz dołączył do posiedzenia rady (14 radnych obecnych na sali obrad)

W wyniku  głosowania:  15  za,  0  przeciw,  0  wstrzymujących  się  (14  radnych  obecnych),  Rada
przyjęła porządek obrad w następującym brzmieniu:

Porządek obrad:  
1. Otwarcie Sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad Sesji.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Rady. 
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady i działalności Zarządu pomiędzy Sesjami. 
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały budżetowej Powiatu Wałbrzyskiego na 2018 rok:

- przedstawienie projektu uchwały wraz z autopoprawką; 
- opinia RIO;
- opinie Komisji stałych;
- dyskusja; 
- podjęcie uchwały.

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie przyjęcia Wieloletniej
Prognozy Finansowej Powiatu Wałbrzyskiego na lata 2018-2028:

- przedstawienie projektu uchwały;
- opinia RIO;
- opinia Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu;
- dyskusja;
- podjęcie uchwały.

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie wydatków, które nie
wygasają w 2017 roku wraz z upływem roku budżetowego.

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr
XXVI/28/2017  z  dnia  30  marca  2017  roku  w sprawie  określenia  zadań  powiatu,  na  które
przeznaczone są środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2017
roku. 

9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie rocznego planu pracy
Rady Powiatu Wałbrzyskiego.



10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zatwierdzenia planów
pracy stałych Komisji Rady Powiatu Wałbrzyskiego na I półrocze 2018 roku.

11.  Rozpatrzenie  i  podjęcie  uchwały  Rady Powiatu  Wałbrzyskiego  w  sprawie  rocznego  planu
kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Wałbrzyskiego.

12. Informacja dotycząca bieżącego funkcjonowania Powiatowego Urzędu Pracy w Wałbrzychu.
13. Interpelacje i zapytania radnych.
14. Wnioski i oświadczenia radnych.
15. Zakończenie obrad Sesji Rady Powiatu.

Ad 1
Zrealizowano.

Ad 2
Zrealizowano.

Ad 3
Protokół  został  przyjęty  w  wyniku  głosowania:  14  za,  0  przeciw,  0  wstrzymujących  się
(14 radnych obecnych).

Ad 4
Starosta  Wałbrzyski  Jacek  Cichura przedstawił  Sprawozdanie  Starosty  z  wykonania  uchwał
Rady i działalności Zarządu pomiędzy Sesjami (stanowi załącznik nr 4 do protokołu).
Radny Kamil  Orpel  zapytał  starostę  wałbrzyskiego jakie  są  jakiego wrażenia  w stosunku do
zainstalowanej już i funkcjonującej Wieży na Górze Borowa. Radny podkreślił, że turystyka jest
ważnym elementem rozwoju powiatu wałbrzyskiego. 
Starosta  Wałbrzyski  Jacek  Cichura  wyraził  pozytywną  opinię  w  temacie  nowo  powstałej
inwestycji. Powiedział, że jest to ważna wizytówka nie tylko Aglomeracji Wałbrzyskiej, ale także
jest to istotna inwestycja dla powiatu wałbrzyskiego i jego mieszkańców. 
Radny Andrzej Lipiński odniósł się do udziału starosty w konwencie powiatów województwa
dolnośląskiego. Zapytał jaki był temat przewodni tego spotkania. 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura  odpowiedział,  że głównym tematem spotkania był  aspekt
służby zdrowia,  zabezpieczenie usług dla  pogotowia ratunkowego,  w szczególności  jeśli  chodzi
o  temat  dot.  stwierdzania  zgonów  w  czasie  weekendów,  a  także  omówione  zostały  nowo
obowiązujące przepisy prawa w przedmiotowym kontekście. 
Radny Andrzej Lipiński zapytał czy zadania z tego zakresu będą teraz realizowane przez powiat
wałbrzyski, a jeśli tak, to czy zostały na ten cel zabezpieczone środki finansowe. 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura  odpowiedział, że powiat wałbrzyski będzie musiał ponieść
dodatkowe  koszty  w  tym  zakresie.  Nadmienił,   że  koszty  będą  zależały  od  liczby  zgonów
poniesionych  na  terenie  powiatu  wałbrzyskiego  w  okresie  tzw.  weekendowym  oraz  od
indywidualnych umów zawartych z lekarzami w tym aspekcie. 
Radny Grzegorz Walczak zapytał na podczas ww. spotkania starostowie otrzymali projekt zmian
do  Kodeksu  Wyborczego  oraz  czy  prowadzono  w tym temacie  jakiekolwiek  rozmowy.  Radny
zapytał  także  czy  w  kontekście  wprowadzenia  zmian  zostało  wypracowane  wśród  starostów
stanowisko, czy proponowane zmiany były konsultowane z samorządowcami
Starosta  Wałbrzyski  Jacek  Cichura  odpowiedział,  że  w  ww.  przedmiocie  sprawy  nie  było
prowadzonej dyskusji.
Radny Grzegorz Walczak  zasugerował, aby starosta wałbrzyski zainicjował pierwsze rozmowy
w temacie zmian do Kodeksu Wyborczego.
Więcej uwag nie zgłoszono.
Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady i działalności Zarządu pomiędzy Sesjami zostało
przyjęte przez aklamację (14 radnych obecnych na sali obrad).



Członek  Zarządu  Powiatu  Wałbrzyskiego  Mirosław  Potapowicz  dołączył  do  posiedzenia  rady
(15 radnych na sali obrad).

Ad 5
Skarbnik  Powiatu  Wałbrzyskiego  Joanna  Błażuk  omówiła  szczegółowo  projekt  uchwały
budżetowej powiatu wałbrzyskiego na 2018 rok wraz z autopoprawką. 
Ustala się dochody budżetu powiatu w wysokości 46.626.606,01 zł, z tego: 
a) dochody bieżące w wysokości 45.159.431 zł 
b) dochody majątkowe w wysokości 1.467.175,01 zł 
Ustala się wydatki budżetu powiatu w wysokości 52.626.606,01 zł, z tego: 
a) wydatki bieżące w wysokości 41.951.555 zł 
b) wydatki majątkowe w wysokości 10.675.051,01 zł.
Ustala się deficyt budżetu powiatu w wysokości 6.000.000 zł, który zostanie pokryty przychodami
pochodzącymi z zaciągniętego kredytu. 
Ustala  się  przychody  budżetu  w  wysokości  7.060.000  zł, stanowiące  planowany  kredyt
długoterminowy oraz wolne środki. 
Ustala się  rozchody w kwocie 1.060.000 zł z tytułu spłat zaciągniętych kredytów, które zostaną
pokryte przychodami pochodzącymi z wolnych środków.
Ustala się roczne limity dla: 

1. Zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek na pokrycie występującego w ciągu
roku przejściowego deficytu budżetu w wysokości 1.500.000 zł.

2. Zobowiązań z tytułu kredytu długoterminowego w kwocie 6.000.000 zł. 
Ustala się rezerwę ogólną w wysokości - 100.000 zł.
Ustala się rezerwy celowe w wysokości - 330.000 zł z przeznaczeniem na finansowanie

wydatków bieżących: 
-  na zadania wynikające z programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami
wymienionymi w ustawie o działalności pożytku publicznego i wolontariacie - 48.000 zł
- na zadania w ramach inicjatyw lokalnych   - 2.000 zł 
- na wkład własny w realizacji projektów    - 25.000 zł 
- na zadania budżetu partycypacyjnego     - 150.000 zł 
- na realizację zadań własnych w zakresie zarządzania kryzysowego - 105.000 zł.

Powiedziała  ponadto,  że  4  grudnia  2017  roku  Skład  Orzekający  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej  wydał  pozytywną  opinię  o  przedłożonym przez  zarząd  powiatu  wałbrzyskiego
projekcie uchwały budżetowej, jak również opinię pozytywną w sprawie możliwości sfinansowania
deficytu powiatu wałbrzyskiego przedstawionego w projekcie uchwały  budżetowej na rok 2018.
Przypomniała,  że  na  posiedzeniach  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Powiatu  proponowany budżet
omawiany był dwukrotnie – opinia RIO stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

Powiedziała,  że  zaplanowane  dochody  na  2018  rok  niewiele  odbiegają  od  kwoty,
zrealizowanej w 2017 roku. Dodała, że podobnie jest z wydatkami, których zaplanowana kwota
oscyluje wokół podobnej zrealizowanej w roku bieżącym. Powiedziała ponadto, że:

 na „oświatę” przeznacza się ponad 12 168 000 zł w przyszłym roku  - jeżeli chodzi  wydatki
bieżące to ponad 25% wydatków ogółem, 

 na  zadania  związane  z  opieką  społeczną  przeznacza  się  w  budżecie  2018  roku  ponad
7,5 mln zł, co w ujęciu procentowym daje 16% wydatków ogółem,

 na działania związane z walką z bezrobociem przeznacza się ponad 4 849 000 zł, tj. ponad
10% wydatków ogółem,

  na zadania związane z administracją publiczną, w tym na utrzymanie i wydatki związane ze
starostwem powiatowym, z promocją powiatu, radą powiatu wałbrzyskiego, 8 707 000 zł, tj.
ponad 18% wydatków ogółem. 

Wydatki ogółem 52.626.606,01 zł,  w tym: 



- wydatki bieżące 41.951.555,00 zł
- wydatki majątkowe 10.675.051,01 zł z tego na infrastrukturę drogową  i mostowa przeznacza się
6 970 000 zł, tj. 
Wydatki Powiatu Wałbrzyskiego na 2018 rok zaplanowano w wysokości 52.626.606,01 zł. Z tego
wydatki  bieżące  stanowią  kwotę  41.951.555,00  zł  –  to  jest:  79,72% wydatków  ogółem,  a  na
wydatki majątkowe kwotę 10.675.051,01 zł stanowiącą 20,28% wydatków ogółem. 

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  Józef  Piksa przedstawił  pozytywną  opinię
Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna Owczarek
przedstawiła pozytywną opinię do przedmiotowego projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa otworzył dyskusję.
Radny  Jarosław  Buzarewicz  podkreślił  istotę  zaplanowanych  i  realizowanych  na  bieżąco
inwestycji.  Przypomniał,  że zarząd zakłada w roku 2018 budżet powiatu zamknie się ujemnym
wynikiem w wysokości  6 mln zł.  Dodał,  że  spowodowane jest   to  planowanym zaciągnięciem
kredytu  długoterminowego  na  realizację  zamierzeń  inwestycyjnych  powiatu.  Powiedział,  że
niepokojącym jest fakt, że ten kredyt będzie spłacany aż do 2028 roku. Przypomniał, że na dzień
31 grudnia br. zobowiązania powiatu z tytułu zaciągniętych kredytów długoterminowych wyniosą
13.981.000 zł.  Wyraził  opinię,  że  proponowanym budżecie  nie  widać  żadnych spektakularnych
inwestycji  i  i  wydatków,  które  uzasadniałyby  zaciągniecie  przedmiotowego  kredytu.    Radny
wyraził negatywną opinię, dotyczącą wzrostu wydatków w Dziale „Administracja publiczna”, po
stronie wydatków bieżących związanych z funkcjonowaniem starostwa, w tym wynagrodzenia i
pochodne od wynagrodzeń, a także wydatki rzeczowe. Nadmienił, że chodzi o kwotę 300.000 zł.
Powiedział, że zdecydowanie mniej powinno się wydatkować środków na administrację, więcej zaś
powinno  się  przeznaczać  na  inwestycje.  Radny  poruszył  również  temat  podziału  środków
inwestycyjnych.  Podkreślił,  że  gminy  powiatu  wałbrzyskiego  nie  zostały  w  tym  aspekcie
sprawiedliwie  potraktowane.  Powrócił  do  tematu  związanego  z  planowanym  zaciągnięciem
kredytu, przypominając, że właściwą drogą byłoby częstsze sięganie po środki unijne. Następnie
zwrócił  się  do  radnych  z  apelem  o  rozważenie  wprowadzenie  dwóch  autopoprawek  do
przedstawionej propozycji budżetu powiatu wałbrzyskiego na 2018 rok:
 dofinansowania budowy ścieżek rowerowych – proponowana kwota to 100 tyś zł,  którą na
wniosek poszczególnych gmin można by rozdysponować chociażby na opracowanie dokumentacji,
czy też rozpoczęcie poszczególnych odcinków ścieżek 

 zwiększenie  kwoty  z  40  tyś  zł  do  60  tyś  zł  na  Ochotnicze  Straże  Pożarne.  Dodał,  że
w Dziale „Promocja jednostek Samorządu Terytorialnego”, w pozycji „Zakup pozostałych
usług”,  została  zapisana   kwota   większa  w stosunku do bieżącego  roku  o  300  tyś  zł.
Zaproponował zatem, aby zmniejszyć ją o 120 tyś zł.  

Następnie zawnioskował o wprowadzenie wyżej zasugerowanych zmian.
Wicestarosta  Powiatu  Wałbrzyskiego  Krzysztof  Kwiatkowski  powiedział,  że  obecny  zarząd
powiatu  podjął  się  zadania  związanego  z  odbudową  infrastruktury  powiatu,  poszczególnych
odcinków drogowych, obiektów mostowych, przepustów, rowów, itp.   Dodał, że nie bez znaczenia
również jest fakt, że należało zmodernizować jednostki opiekuńczo-wychowawcze. Nadmienił, że
dwa budynki nawet wymagały rozbiórki. Wyjaśnił, że zaciągany kredyt będzie znacząco wpływał
na poprawę bytu mieszkańców powiatu wałbrzyskiego, a także w poprawę ruchu turystycznego.
W  odniesieniu  do  uwagi  przedmówcy  odnośnie  „braku  spektakularnych  działań”,  wskazał
na 77,8 km/na posiadanych ponad 180 km - nowych nawierzchni na drogach powiatowych, w ciągu
trzech lat zrealizowano zadania dotyczące 9 obiektów mostowych. Jako osiągniecie, wskazał także
wykonane  dotychczas  modernizacje  nie  tylko  budynków  jednostek  oświatowych  i  oświatowo-
wychowawczych, ale także budynku tut. starostwa powiatowego.    Następnie nawiązał do zarzutów
odnośnie większych wydatków na administrację, wskazując jednocześnie na wzrost realizowanych
zadań  o  1/4.   Zapowiedział,  że  obecna  kadencja  rady zostanie  zakończona  wyremontowaniem
100 km dróg oraz 12 obiektów mostowych. 



Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa  przypomniał, że podczas minionej
kadencji  rady  powiat  wałbrzyski  był  w  złej  kondycji  finansowej,  z  deficytem  w  wysokości
9.240.000 zł. Dodał, że taka sytuacja utrudniała m.in. przeprowadzenie trudnej wówczas tzw. akcji
zimowej.  Wspomniał,  że  nie  można  było  zaciągnąć  kredytu,  ponieważ  powiat  nie  wykazywał
odpowiedniej kwoty dochodów. Dzięki jednak poczynionym oszczędnościom, możliwe było  na
koniec  minionej  kadencji  wykazanie  w  wolnych  środkach   ponad  4  mln  zł,  co  też  pozwoliło
zarządowi bieżącej kadencji może występować o środki pomocowe i realizować inwestycje. 
Radny Grzegorz Walczak wielokrotnie podkreślał, że zarówno on, jak i Klub Radnych Platformy
Obywatelskiej, są za daleko idącymi inwestycjami w infrastrukturę powiatu wałbrzyskiego. Dodał
jednak, że niepokojący przy tym jest fakt, że  wzrastają wydatki administracyjne, a w tym wydatki
tzw. płacowe. Nadmienił, że klub wolałby inny podział środków ujętych w budżecie powiatu na
2018 rok, jak np. 1 mln zł z wydatków bieżących mógłby zostać przeznaczony na inwestycje, a
wówczas zaciągana kwota kredytu mogłaby być mniejsza. 
Radny Marek Tarnacki  odniósł się do Działu 853 i zaplanowanej kwoty 4.875.000 zł, która w
największym stopniu pokrywa działalność Powiatowego Urzędu Pracy w Wałbrzychu. Zapytał w
jaki  sposób  ta  kwota  została  zaplanowana.  Przypomniał,  że  kwota  przekazywana  na
funkcjonowanie  PUP w Wałbrzychu pochodzi  z  dwóch źródeł:  jednym jest  powiat  wałbrzyski,
a  drugim Gmina Wałbrzych,  kierując  jednocześnie zapytanie czy w tej  kwestii  zostało  zawarte
porozumienie z Miastem Wałbrzych i jaka jest wysokość dotacji. Zapytał także czy w zawartym
porozumieniu określone zostały zasady, a w tym terminy przekazywania dotacji.
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura  odpowiedział, że porozumienia, o którym mówił radny nie
ma.  Dodał,  że  subwencja  równoważąca,  którą  otrzymała  Gmina  Wałbrzych  wyniosła  ponad
3 mln zł, jednak Prezydent Miasta Wałbrzycha zaproponował, aby w porozumieniu, które powinno
być  zawarte  została  wskazana  kwota  niższa  o  ponad  300  tyś  zł.  Starosta  podkreślił,  że  70%
bezrobotnych zarejestrowanych w PUP w Wałbrzychu mieszka na terenie Gminy Wałbrzych. 
Skarbnik Powiatu Wałbrzyskiego Joanna Błażuk wyjaśniła, że plan finansowy dla Powiatowego
Urzędu Pracy w Wałbrzychu na przyszły rok został ustalony na poziomie 4.849.000 zł i jest on na
poziomie  przewidywanego  wykonania  w  roku  bieżącym.  Zgodnie  z  przedłożoną  informacją
z  PUP w Wałbrzychu,  wykonanie planu tej  jednostki  wynosić  będzie  4.860.000 zł.  Dodała,  że
aktualnie trwają konsultacje związane z podpisaniem porozumienia. Nadmieniła, że inicjatywę w
tym kierunku podjął powiat wałbrzyski i 23 września br. do Gminy Wałbrzych  zostało skierowano
pismo z wyszacowaniem kwoty do ww. porozumienia w wysokości 3.450.000 zł. Prezydent Miasta
Wałbrzycha  jednak  nie  przystał  na  tę  propozycję  i  w  otrzymanym  w  odpowiedzi  projekcie
porozumienia dotacja celowa na rok 2018  już opiewała na kwotę  2.700.000 zł. Zwróciła uwagę, że
zagrożeniem jest fakt, że co roku z Funduszu Pracy (czyli z budżetu centralnego) dla Powiatowego
Urzędu Pracy w Wałbrzychu przekazywana była kwota 5% środków – oscylowało to w granicach
ok. 1 mln zł, jednak merytoryczna ustawa jest jeszcze na etapie procedowania dlatego  wysokość
środków finansowych z Funduszu Pracy będzie znana dopiero w lutym przyszłego roku, a tym
samym będzie mogła ona zostać dopiero wtedy wprowadzona do budżetu. 
Radny Marek Tarnacki  wyraził wątpliwości dotyczące pokrywania przez powiat wałbrzyski w
całości  kosztów  funkcjonowania  Powiatowego  Urzędu  Pracy  w  Wałbrzychu,  w  pierwszych
miesiącach 2018 rok. Wątpliwości radnego związane były również z kwestią ewentualnego braku
zwrotu tych środków, które powiat przekaże w pierwszych dniach przyszłego roku. Zapytał ponadto
jakie  kroki  podejmie  zarząd  powiatu  w  celu  doprowadzenia  do  podpisania  stosownego
porozumienia z Gminą Wałbrzych. Zapytał ponadto czy dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w
Wałbrzychu  uwzględnił  w  planowanych  wydatkach  w  2018  roku  zapisy  rozporządzenia  rady
ministrów z  dnia  7  sierpnia  2017  roku,  zmieniające  rozporządzenie  w  sprawie  wynagradzania
pracowników samorządowych. Radny zapytał również, czy dyrektor PUP zaplanował pozyskanie
dodatkowych  środków  zewnętrznych  w  zakresie  realizacji  projektów  i  czy  te  środki  zostały
zapisane w proponowanym projekcie budżetu powiatu na 2018 rok. 
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura  wyraził słowa krytyki wobec braku współpracy Prezydenta
Miasta  Wałbrzycha  w  zakresie  wspólnej  realizacji  zadania,  w  aspekcie  PUP  w  Wałbrzychu.



Zarzucił,  że  oprócz  braku  współpracy w  zakresie  przedmiotowej  jednostki   przekazywana  jest
niepełna kwota subwencji równoważącej. 
Skarbnik  Powiatu  Wałbrzyskiego  Joanna  Błażuk  w  odniesieniu  do  uwzględnienia  przez
dyrektora  PUP w Wałbrzychu zmian w Rozporządzeniu  Rady Ministrów,  o  którym wspomniał
radny Marek Tarnacki przypomniała, że dyrektor PUP w Wałbrzychu dysponuje budżetem jednostki
i zawsze planuje określoną pulę środków finansowych, które dedykowane są na wynagrodzenia dla
pracowników.  W kontekście  realizacji  projektów przez  jednostkę  powiedziała,  że  na  2018  rok
dyrektor PUP nie zaplanowała żadnych środków związanych z realizacją zadań. Nadmieniła jednak
przy tym, że jeżeli w roku 2018  będą realizowane zadania fakultatywnie, wówczas będą zawierane
stosowne umowy, przy jednoczesnym wprowadzaniu środków do budżetu powiatu.  
Radny Kamil Orpel zwrócił się do zarządu powiatu z następującymi pytaniami:

 na  jakiej  podstawie  w projekcie  budżetu  powiatu  wałbrzyskiego  na  2018 rok,  w dziale
85333 § 2310  zostały wpisane dochody z tytułu dotacji celowej z Gminy Wałbrzych ponad
3.400.000  zł,  w  przypadku,  w  którym  to  nie  zostało  zawarte  porozumienie,  o  którym
wspomniano wyżej

 dlaczego w projekcie  budżetu powiatu wałbrzyskiego na rok 2018 nie  wskazano żadnej
kwoty z Funduszu Pracy, z Budżetu Centralnego, zaś w roku 2017 były one na poziomie
900 tyś zł;

 przypomniał,  że  we  wniosku  komisji  rewizyjnej  w  sprawie  absolutorium  dla  zarządu
powiatu za 2016 rok jednym z zarzutów był brak nadzoru nad wydatkami w Powiatowym
Urzędzie  Pracy  w  Wałbrzychu.  Zapytał  jakie  starosta  podjął  w  tym kierunku  działania
naprawcze.  Powtórzył pytanie: na jakiej podstawie zostały wpisane do budżetu dochody, w
sytuacji, gdy nie ma dokumentu w postaci porozumienia z Gminą Wałbrzych. Podkreślił, że
konsekwencją  braku  zawarcia  porozumienia  będzie  brak  środków  finansowych  na
funkcjonowanie Powiatowego Urzędu Pracy w Wałbrzychu.

Skarbnik  Powiatu  Wałbrzyskiego  Joanna  Błażuk  odniosła  się  do  wprowadzonej  po  stronie
dochodów powiatu kwoty ponad 3.400.000 zł. Przypomniała, że od 23 września br. odbywała się
korespondencja  z  Gminą  Wałbrzych.  W  jednym  z  pism  Prezydent  Wałbrzycha  został
poinformowany,  że do dnia  jego sporządzenia (23.09.2017) nie  jest  możliwe określenie  kwoty,
którą powiat wałbrzyski będzie wprowadzał po stronie dochodów  z Funduszu Pracy, ponieważ
aktualnie trwają procedury w komisjach sejmowych. Stąd zostało zaproponowane obliczenie dotacji
na podstawie przepisów ustawy o promocji zatrudnienia i rynku pracy, która wskazuje jasno, że w
chwili braku podpisania porozumienia koszty współfinansowania przedmiotowego zadania dzieli
się  proporcjonalnie  do  ilorazu  kosztów  ponoszonych  przez  daną  jednostkę  (PUP)  i  ilości
mieszkańców z terenu danego powiatu. Przyznała jednocześnie, że w przypadku gdyby nie zostało
zawarte porozumienie, o którym mowa, zgodnie z obowiązującymi przepisami, zostaną wszczęte
procedury administracyjne, ponieważ finansowanie tej jednostki powinno się odbywać z każdej ze
stron: jednego i drugiego powiatu.  
Adwokat  Bartłomiej  Nowak  w odniesieniu  do  zarzutów postawionych  przez  radnego  Kamila
Orpla, zapewnił, że nie ma mowy o żadnym działaniu niezgodnym z prawem, ponieważ kwota ujęta
w proponowanym budżecie wynika wprost z przepisów  prawa.  
Radny Andrzej  Lipiński  zaapelował  do  starosty  wałbrzyskiego  o  zorganizowanie  spotkania  z
prezydentem Wałbrzycha w ww. sprawie, celem wypracowania konsensusu i uniknięcia zaciągania
ewentualnego kredytu na funkcjonowanie Powiatowego Urzędu Pracy w Wałbrzychu. 
Radny Kamil Orpel nawiązał do wypowiedzi pani Skarbnik i powiedział, że według jego obliczeń,
których dokonał zgodnie ze wskazanymi przepisami prawa, kwota która została wpisana po stronie
dochodów  wychodzi  niższa  niż  3.450.000  zł.  Zapytał  ponownie,  że  skoro  nie  ma  środków
finansowych z Funduszu Pracy, to dlaczego nie zostało zlecone dyrektorowi Powiatowego Urzędu
Pracy w Wałbrzychu podjęcie działań organizacyjnych, prowadzących do zrównoważenia budżetu. 
Więcej uwag nie zgłoszono. Wyraził nadzieję, podobnie jak przedmówca, że starosta wałbrzyski
porozumie się z prezydentem Wałbrzycha i nie dojdzie do sytuacji, jak wspomniał starostwa, że
kwestię tą rozstrzygną odpowiednie organy. 



Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa  oraz radny Jarosław Buzarewicz
poparli przedmówców w kwestii istoty umówienia spotkania z włodarzem Gminy Wałbrzych.
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura wyraził wolę współpracy z prezydentem Wałbrzycha, co jak
przypomniał, udowodnił w kwestii wspólnego prowadzenia biblioteki publicznej, gdzie rozmowy
podjął jako pierwszy.  
Radny Marek Tarnacki zwrócił się do obecnego na sali obrad adwokata i zapytał czy realizacja
zadań, które są zadaniami Miasta Wałbrzycha w zakresie finansowym, w sposób bezumowny, nie
będzie  naruszeniem  dyscypliny  finansów  publicznych,  bądź  ustawy  o  finansach  publicznych.
Zapytał ponadto czy możliwe jest wystąpienie innych zagrożeń z tego tytułu.
Radny Grzegorz Walczak opuścił salę obrad (14 radnych obecnych).
Adwokat  Bartłomiej  Nowak  wyraził  opinię,  że  powinno  nastąpić  zawarcie  stosowanego
porozumienia w przedmiocie omawianej sprawy. Dodał, że według jego opinii nie powinno mieć w
tej sytuacji naruszenie dyscypliny finansowej. Nadmienił, że zawarcie porozumienia jest kwestia
uznaniową. 
Według radnego Kamila Orpla finansowanie Powiatowego Urzędu Pracy w Wałbrzychu nie jest
wyłącznie sprawą gminy Wałbrzych. Dodał nawet, że jest to problem powiatu wałbrzyskiego, gdyż
zgodnie  z  porozumieniem,  które  zostało   zawarte  z  Gminą  Wałbrzych  w  2013  roku,  PUP w
Wałbrzychu  prowadzi,  a  jednocześnie  jego  organem nadzoru  jest  powiat  wałbrzyski.  Zatem w
całości  jest  to  zadanie  powiatu wałbrzyskiego i  to  ona powinien zaistniały problem rozwiązać.
Zapowiedział, że radni będą monitorować rozstrzyganie tej sprawy. 
Wicestarosta  Powiatu  Wałbrzyskiego  Krzysztof  Kwiatkowski powiedział,  że  prowadzenie
Powiatowego Urzędu Pracy w Wałbrzychu jest zadaniem własnym, więc jest to problem gminy
Wałbrzych.   Powiat  zaproponował  prezydentowi  partycypację  w  rzeczywistych   kosztach
ponoszonych na rzecz wskazanej jednostki, tj. w wysokości 3.400.000 zł. Prezydent jednak przystał
na kwotę 2.700.000 zł, z uwagi na fakt, że nie miał jeszcze wysokości subwencji równoważącej
jaką otrzyma na rok 2018. Zapewnił, że zobowiązania prezydenta w tej sytuacji, będą egzekwowane
w trybie zobowiązań skarbowych. Dodał przy tym, że o różnicę pomiędzy subwencją rzeczywistą a
równoważącą powiat wałbrzyski będzie dochodził na drodze sądowej. Powiedział, że uzgodnienia
korespondencyjne z prezydentem nadal trwają. Nadmienił, że na tym etapie powiat odpowiedział
prezydentowi dlaczego nie wyraża aktualnie woli na podpisanie przedmiotowego porozumienia. 
Radny Bogusław Uchmanowicz  w odniesieniu  do  ograniczonych środków na  funkcjonowanie
PUP  w  Wałbrzychu  wyraził  dygresję,  że  każdy  pracownik  powinien  otrzymywać  godne
wynagrodzenie.  
Radny  Kamil  Orpel w  nawiązaniu  do  przedmiotu  bieżącego  punktu  obrad  powiedział,  że
proponowany budżet, a w szczególności w aspekcie inwestycyjnym, nie jest sprawiedliwy, nie jest
oszczędny i nie jest efektywny, który przewiduje pozyskiwanie środków zewnętrznych. Powiedział,
że  planowanie  inwestycji  i  zaciąganie  kredytów  nie  jest  niczym  szczególnym,  jeżeli  powiat
wykazuje zdolność kredytową i  pozwalają  na to  wskaźniki.  Dodał,  że  sztuką jest  tak podzielić
wydatki, aby były one akceptowalne dla większości. Wyraził słowa krytyki wobec proponowanego
budżetu, który nie został uprzednio konsultowany z gminami powiatu wałbrzyskiego. Podkreślił
tutaj istotę partnerskich działań  z włodarzami gmin. Radny powiedział też, że budżet inwestycyjny
mógłby  być  większy,  gdyby  wydatki  na  starostwo,  a  w  tym  na   administrację,   nie  były
podwyższane. Inwestycje mogłyby być finansowane nie z kredytu, ale z tzw. bezzwrotnej pomocy
finansowej.  Reasumując powiedział,  że według opinii  radnego,  proponowany budżet  jest  „złym
budżetem”. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa zaapelował do radnych o obiektywną
ocenę budżetu powiatu wałbrzyskiego na 2018 rok. 
Starosta  Wałbrzyski  Jacek  Cichura  podkreślił  istotę  nakładu  pracy  zarządu  powiatu
wałbrzyskiego oraz jego efektywność. Zaznaczył, że największa promocja powiatu wałbrzyskiego
są właśnie efekty podejmowanych działań, które  przedkładają się na modernizowaną na bieżąco
infrastrukturę  drogową,  zmodernizowane  i  świetnie  funkcjonujące  placówki  opiekuńczo-
wychowawcze.  Starosta  odniósł  się  również  do  słów  krytyki  przedmówcy  wobec  wzrostu



wydatków wynagrodzeń pracowników tut.  urzędu i  jednostek podległych. Zaznaczył,  że sprawą
bardzo  istotną  jest  kwestia  godnego  życia,  co  zapewnia  wynagrodzenie  pracownicze  na
odpowiednim poziomie.  W swojej  wypowiedzi  nawiązał  także  do  zarzutów  w kierunku  braku
sprawiedliwego  podziału  środków finansowych  na  poszczególne  gminy powiatu  i  jednocześnie
przypomniał,  że  zdarzały  się  chwile  kiedy  to  gminy  otrzymywały  dofinansowanie  na  różnym
poziomie. Podkreślił na koniec, że wspieranie wszelkich inicjatyw na rzecz mieszkańców powiatu
wałbrzyskiego jest jedną z pierwszorzędnych spraw dla zarządu powiatu. 
Członek Zarządu Powiatu Wałbrzyskiego Stanisław Janor zawnioskował o zamknięcie dyskusji
w  bieżącym  punkcie  obrad.  Zwrócił  uwagę  na  fakt,  że  proponowana  uchwała  była  szeroko
omawiana na posiedzeniach komisji.
Radny Andrzej Lipiński  zwrócił uwagę na istotę realizacji zadań własnych, które przypisane są
powiatowi  wałbrzyskiemu.  Następnie  zwrócił  się  do  zarządu  powiatu  i  zapytał  czy  w  ramach
wolnych środków, które się pojawią w budżecie powiatu w 2018 roku, gmina Mieroszów otrzyma
100 tys  zł,  o  które  już  radny wnioskował,  na  modernizację  stadionu na  terenie  przedmiotowej
gminy.
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski  potwierdził, że zarząd pochylił
się  nad  wnioskiem  radnych:  Andrzeja  Lipińskiego  i  Jarosława  Buzarewicza  w  sprawie
dofinansowania do modernizacji boiska w Gminie Mieroszów, jednak zadecydował, że  na terenie
tej  gminy  niezbędne  jest  wykonanie  remontu  chodnika   przy  ul.  Hożej.  Dodał,  że  powiat
samodzielnie przeprowadzi tę inwestycję, sugerując jednocześnie burmistrzowi Mieroszowa, aby
ten przeznaczył wkład, który miałby ponieść na współfinansowanie ww. zadania, na modernizację
boiska sportowego. Dodał, że chodziłoby o kwotę 50 tyś zł. Nadmienił, że z chwilą pojawienia się
tzw. wolnych środków zarząd pochyli się ponownie nad propozycjami, o które wnioskowali radni. 
Przewodniczący  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  Józef  Piksa  poddał  kolejno  wnioski  radnego
Jarosława Buzarewicza pod głosowanie: 

 Wniosek w sprawie dofinansowanie infrastruktury pieszo-rowerowej w kwocie 100 tyś zł.
Środki te  proponuje się przenieść z  Działu Promocji,   pozycji  4300 „Zakup pozostałych
usług”,  w przedstawionym budżecie powiatu wałbrzyskiego. 

W wyniku głosowania:  6 za, 8 przeciw, 0 wstrzymujących się (14 radnych obecnych na sali obrad),
ww. wniosek nie został  podjęty. 

 Wniosek o zwiększenie kwoty z 40 tyś. zł do 60 tyś. zł na Ochotnicze Straże Pożarne. Dodał,
że  w  Dziale  „Promocja  jednostek  Samorządu  Terytorialnego”,  w  pozycji  4300  „Zakup
pozostałych  usług”,  została  zapisana   kwota   większa  w  stosunku  do  bieżącego  roku
o 300 tyś zł. Zaproponował zatem, aby zmniejszyć ją o 120 tyś zł.  

W wyniku głosowania:  6 za, 8 przeciw, 0 wstrzymujących się (14 radnych obecnych na sali obrad),
ww. wniosek nie został  podjęty. 
Więcej uwag nie zgłoszono.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  Józef  Piksa  poddał  pod  głosowanie  podjęcie
Uchwały Budżetowej na 2018 rok Powiatu Wałbrzyskiego.

Uchwała Budżetowa   na 2018 rok Powiatu Wałbrzyskiego   Nr XXXIII/79/2017 została podjęta w
wyniku głosowania:   9  za,  0 przeciw,  5 wstrzymujących się  -   na sali  obecnych 14 radnych-
uchwała stanowi załącznik nr 6  do protokołu.

Przerwa od godz. 11.04 do godz. 11.15.

Ad 6
Skarbnik Powiatu Wałbrzyskiego Joanna Błażuk omówiła szczegółowo projekt uchwały Rady
Powiatu  Wałbrzyskiego  w  sprawie  przyjęcia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Powiatu



Wałbrzyskiego na lata 2018-2028. Następnie przedstawiła pozytywną opinię Składu Orzekającego
Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 4 grudnia 2017 roku w sprawie projektu
uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałbrzyskiego przedstawionej wraz
z projektem uchwały budżetowej na rok 2018 – opinia stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
Przewodniczący  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  Józef  Piksa  przedstawił  pozytywną  opinię
Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Powiatu  do  omawianego  projektu  uchwały.  Następnie  otworzył
dyskusję.
Przewodniczący  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  Józef  Piksa  poddał  pod  głosowanie  podjęcie
uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  w  sprawie  przyjęcia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej
Powiatu Wałbrzyskiego na lata 2018-2028.
Na  salę obrad nie wrócili  następujący radni:  Mirosław Potapowicz,  Marek Tarnacki,  Krzysztof
Krajewski (11 radnych obecnych). 
Uchwała  Nr  XXXIII/80/2017  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego    w  sprawie  przyj  ę  cia  Wieloletniej
Prognozy  Finansowej  Powiatu  Wałbrzyskiego  na  lata  2018-2028 została  podjęta  w  wyniku
głosowania: 7 za,  0 przeciw, 4 wstrzymujących się  - na sali  obecnych 11  radnych  – uchwała
stanowi załącznik nr  8 do protokołu.

Ad  7
Radni: Mirosław Potapowicz oraz marek Tarnacki wrócili na salę obrad (13 radnych obecnych).
Skarbnik Powiatu Wałbrzyskiego Joanna Błażuk przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu
Wałbrzyskiego  w  sprawie  wydatków,  które  nie  wygasają  w  2017  roku  wraz z  upływem roku
budżetowego. Zgodnie z art. 263 Ustawy o finansach publicznych, organ stanowiący ma możliwość
w trybie odrębnej uchwały ustalić wykaz i plan finansowy wydatków, które nie wygasną w nowym
roku budżetowym.   Środki finansowe niewykorzystane w terminach określonych w Załączniku nr 1
podlegają przekazaniu na dochody budżetu powiatu.
Wydatki majątkowe:

 17.835,00 zł Dział 600 Rozdział 60014
Zadanie: „Przebudowa obiektu mostowego (JNI 01013287) w ciągu drogi powiatowej Nr 3371D w
km 1+690 w miejscowości Zagórze Śląskie, gm. Walim”-wykonanie dokumentacji.
Ujęcie zadania w wydatkach niewygasających spowodowane jest długim okresem uzgadniania z
właścicielem  cieku  wodnego,  otrzymaniem  decyzji  wodno-prawnej,  przeprowadzaniem
postępowania środowiskowego oraz uzyskaniem pozwolenia na budowę. 

 99.261,00 zł Dział 750 Rozdział 75020
Zadanie: „Przebudowa muru oporowego za budynkiem Starostwa Powiatowego w Wałbrzychu”.
Ujęcie zadania w wydatkach niewygasających spowodowane jest długim okresem procedowania
warunków  zabudowy,  uzgodnień  konserwatorskich  oraz  uzyskania  pozwolenia  na  budowę
przedmiotowej inwestycji. 
Przewodniczący  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  Józef  Piksa  przedstawił  pozytywną  opinię
Komisji Budżetu i  Rozwoju Powiatu do przedmiotowego projektu uchwały.  Następnie otworzył
dyskusję.
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  Józef  Piksa  poddał  pod  głosowanie  podjęcie
uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie wydatków, które nie wygasają w 2017 roku wraz
z upływem roku budżetowego.

Uchwała  Nr  XXXIII/81/2017  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego    w  sprawie  wydatków,  które  nie
wygasaj  ą   w 2017 roku wraz z upływem roku bud  ż  etowego została podjęta w wyniku głosowania:
12 za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się -  na sali obecnych 13 radnych – uchwała stanowi załącznik
nr 9 do protokołu.

Ad 8
Radny Krzysztof Krajewski wrócił na salę obrad (14 radnych obecnych).



Kierownik  Zespołu  Instytucjonalnej  Pieczy  i  Rehabilitacji  Magdalena  Kołodziejczyk
przedstawiła  projekt  uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  w  sprawie zmiany  uchwały  Nr
XXVI/28/2017  z  dnia  30  marca  2017  roku  w  sprawie  określenia  zadań  powiatu,  na  które
przeznaczone są środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji  Osób Niepełnosprawnych w 2017
roku. Zgodnie z art. 35a ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 1997 roku o rehabilitacji zawodowej i
społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych (t.j. Dz. U z 2016 r. poz. 2046 ze zm.) Rada
Powiatu określa zadania, na które przeznacza się środki finansowe PFRON. Pani Dorota Habich
p.o.  Prezesa  Zarządu Państwowego Funduszu Rehabilitacji  Osób Niepełnosprawnych pismem z
dnia 28 czerwca 2017 r. poinformowała iż z uwagi na przekazanie przez GUS błędnych danych
dotyczących  liczby  osób  niepełnosprawnych  bezrobotnych  oraz  osób  niepełnosprawnych
poszukujących pracy i niepozostających w zatrudnieniu jako średniej z trzech miesięcy wrzesień,
październik i listopad 2016 roku we wszystkich powiatach i województwach, konieczna stała się
weryfikacja informacji o wysokości środków PFRON przekazanych powiatom. Powiat Wałbrzyski
zgodnie z pierwszą informacją otrzymał 718 164 zł, natomiast po weryfikacji danych GUS dostał
712 369  zł. W związku z powyższym należy skorygować pierwotną Uchwałę z 30 marca 2017 r. o
kwotę  5 795  zł.  Na  dzień  29  listopada  2017r.  z  zadania  dofinansowanie  uczestnictwa  osób
niepełnosprawnych i  ich opiekunów w turnusach rehabilitacyjnych pozostaje niewykorzystanych
środków 5 995  zł,  natomiast  z  zadania  dofinansowanie  likwidacji  barier  architektonicznych,  w
komunikowaniu się i technicznych 3 126 zł.  Rada Powiatu Wałbrzyskiego pierwotnie przeznaczyła
kwotę  358  424  zł  na  realizację  zadania  dofinansowanie  zaopatrzenia  w  sprzęt  rehabilitacyjny,
przedmioty  ortopedyczne  oraz  środki  pomocnicze.  Środki  zostały  rozdysponowane  na  307
wniosków złożonych do dnia 12 lipca 2017 r. Osoby niepełnosprawne stale zgłaszają potrzeby na
zaopatrzenie ich w przedmioty niezbędne do ich codziennego funkcjonowania m.in. poprzez zakup
pieluchomajtek, cewników, wózków inwalidzkich, balkoników, kul, obuwia ortopedycznego, ortez,
aparatów słuchowych. Ponadto zarejestrowanych jest 78 wniosków na kwotę 99 426,48 zł, które z
powodu wyczerpania środków nie mogą zostać zrealizowane. W związku z powyższym celowym
staje się zmiana Uchwały Nr XXVI/28/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 30 marca 2017
roku a przesunięcie w/w środków pozwoli na skorygowanie Uchwały w zakresie zarówno środków
PFRON należnych Powiatowi Wałbrzyskiemu oraz na przyznanie dofinansowania do zakup protezy
dla  osoby  niepełnosprawnej.  Projekt  zmiany  podziału  środków  z  Państwowego  Funduszu
Rehabilitacji  Osób Niepełnosprawnych przedstawiony został  Powiatowej  Społecznej  Radzie  ds.
Osób Niepełnosprawnych w Wałbrzychu, która zaopiniowała podział środków pozytywnie.
Przewodniczący  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  Józef  Piksa  przedstawił  pozytywną  opinie
Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Powiatu.  Następnie   poprosił  o  opinię  Komisji  Oświaty,  Polityki
Społecznej i Promocji Powiatu.
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej i Promocji Powiatu Grażyna Owczarek
przedstawiła pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa otworzył dyskusję.
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  Józef  Piksa  poddał  pod  głosowanie  podjęcie
uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie wydatków, które nie wygasają w 2017 roku wraz
z upływem roku budżetowego.

Uchwała  Nr  XXXIII/82/2017  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego    w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr
XXVI/28/2017  z  dnia  30  marca  2017  roku  w  sprawie  okre  ś  lenia  zada  ń    powiatu,  na  które
przeznaczone s  ą ś  rodki Pa  ń  stwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2017
roku została  podjęta  w wyniku  głosowania:  14  za,  0  przeciw,  0  wstrzymujących  się  -  na  sali
obecnych 14  radnych – uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Ad 9
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa  przedstawił projekt uchwały Rady



Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie rocznego planu pracy Rady Powiatu Wałbrzyskiego. Następnie
otworzył dyskusję.
Uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  Józef  Piksa  poddał  pod  głosowanie  podjęcie
uchwały  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  w  sprawie  rocznego  planu  pracy  Rady  Powiatu
Wałbrzyskiego.
Uchwała Nr XXXIII/83/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego   w sprawie rocznego planu pracy Rady
Powiatu Wałbrzyskiego została podjęta w wyniku głosowania: 14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących
się -  na sali obecnych 14  radnych – uchwała stanowi załącznik nr  11 do niniejszego protokołu.

Ad 10 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa  przedstawił projekt uchwały Rady
Powiatu  Wałbrzyskiego  w  sprawie  zatwierdzenia  planów  pracy stałych  Komisji  Rady Powiatu
Wałbrzyskiego na I półrocze 2018 roku. Następnie otworzył dyskusję.
Uwag nie zgłoszono.

Uchwała  Nr  XXXIII/84/2017  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego    w  sprawie  zatwierdzenia  planów
pracy stałych Komisji Rady Powiatu Wałbrzyskiego na I półrocze 2018 roku  została podjęta w
wyniku głosowania: 14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się -  na sali obecnych 14  radnych –
uchwała stanowi załącznik nr  12 do protokołu.

Ad 11
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa  przedstawił projekt uchwały Rady
Powiatu  Wałbrzyskiego  w  sprawie  rocznego  planu  kontroli  Komisji  Rewizyjnej Rady Powiatu
Wałbrzyskiego. Następnie otworzył dyskusję.
Radny Marek Tarnacki zwrócił się do rady z zapytaniem jak postrzegają pracę komisji rewizyjnej
w jednoosobowym składzie, czyli w takim, w jakim obecnie działa. Zapytał czy dopuszczalna jest
taka forma pracy komisji. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa przypomniał, że wielokrotnie zwracał
się do radnych z prośbą o rozszerzenie składu tej komisji. Dodał, że wobec braku chętnych, komisja
działa w składzie, jaki został uchwalony przez radę.
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef Piksa wyjaśnił, że grupa radnych zwróciła
się do wojewody dolnośląskiego, czego efektem jest potwierdzenie,  że komisja rewizyjna może
działać w niepełnym składzie. 
Radny Kamil Orpel  zapytał czy wojewoda jednoznacznie w swojej odpowiedzi wskazywał, ze
komisja może działać jednoosobowo. Pytanie pozostawiono bez odpowiedzi. 
Więcej uwag nie zgłoszono.
Przewodniczący  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  Józef  Piksa  poddał  pod  głosowanie  podjęcie
uchwały Rady Powiatu  Wałbrzyskiego  w sprawie  rocznego  planu  kontroli  Komisji  Rewizyjnej
Rady Powiatu Wałbrzyskiego.

Uchwała Nr XXXIII/85/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego    w sprawie rocznego planu kontroli
Komisji  Rewizyjnej Rady Powiatu Wałbrzyskiego została podjęta w wyniku głosowania: 10 za,
4 przeciw, 0 wstrzymujących się  - na sali obecnych 14  radnych – uchwała stanowi załącznik
nr 13 do protokołu.

Ad 12
Informacja dotycząca bieżącego funkcjonowania Powiatowego Urzędu Pracy w Wałbrzychu.
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura poinformował, że zarówno na jego ręce, jak i na ręce każdego
radnego, wpłynął anonimowy list,  którego autor sugeruje, że w Powiatowym Urzędzie Pracy w
Wałbrzychu  występuje  szereg  nieprawidłowości  spowodowany  nienależytym  zarządzaniem
jednostki, a nawet wskazuje na działania autorytarne  dyrektora PUP. Dodał, że niezależnie od tego



pisma, otrzymał inne z tej jednostki, podpisane przez wszystkich naczelników PUP w Wałbrzychu,
którego treść jest zupełnie odwrotna, do tej, jaka została opisana w ww. anonimie. 
Radny  Marek  Tarnacki  zapytał,  czy  prawdą  jest,  że  planowana  jest  likwidacja  terenowych
oddziałów Powiatowego Urzędu Pracy w Wałbrzychu, jeżeli, tak , to jaka jest przyczyna.
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura zaprzeczył,  zapewniając,  że oddziały terenowe PUP będą
nadal funkcjonowały. 
Radny  Kamil  Orpel  wyraził  opinię,  że  przedstawiony  anonim  wskazuje  na  pewne  fakty,
jednocześnie uwypuklając nieprawidłowości i zagrożenia, które – jeżeli okazałyby się prawdzie -
nie  powinny  mieć  miejsca.  Poddał  pod  rozwagę  kwestię  efektywności  pracy  przedmiotowej
jednostki.  Zapytał czy to prawda, że planowane są zwolnienia pracowników PUP w Wałbrzychu.
Nawiązał  również  do  zarzutów  w  sprawie  „rzekomych”  oszustw  w  kontekście  odpraw
emerytalnych. Radny uważa, że takie zarzuty należałoby zweryfikować. Zwrócił się do starosty z
sugestią zbadania podniesionych w piśmie zarzutów i wyjaśnienia opisanych sytuacji. 
Wicestarosta  Powiatu  Wałbrzyskiego  Krzysztof  Kwiatkowski  zapowiedział,  że  zgodnie  z
zaplanowanym budżetem, Powiatowy Urząd Pracy w Wałbrzychu otrzyma środki o 300 tyś.  zł
mniejsze,  z  uwagi  na  fakt,  że  obecnie  jednostka  ta  realizuje  mniej  zadań.  Podsumował,  że  na
przestrzeni obecnego roku, stan bezrobocia spadł o 50% , natomiast zatrudnienie zostało utrzymane
na tym samym poziomie. Dodał, że odejścia z pracy będą dotyczyć tych osób, które uzyskały prawa
emerytalne,  jednak  na  ich  miejsce,  nie  będą  zatrudnieni  nowi  pracownicy.  W związku  z  taką
sytuacją będzie musiała mieć miejsce reorganizacja i często łączenie zadań, co prawdopodobnie
wzmożyło  niezrozumienie  i  wewnętrzny  konflikt.  W  nawiązaniu  do  wyrażonych  wątpliwości
odnośnie efektywności pracy tej  jednostki  przypomniał,  że  resortowe ministerstwo przyznało w
roku  bieżącym  nagrodę  pracownikom  PUP  w  Wałbrzychu  za  realizację  zadań.   Nadmienił
jednocześnie,  że PUP zaplanował budżet o 186 tyś  zł  wyższy od dotychczasowego, zaś zarząd
powiatu uznał, że budżet PUP w roku 2018 będzie jeszcze niższy o 300 tyś zł,  co także mogło
wzbudzić  niepokój  wśród  kadry  pracowniczej  jednostki.  Wicestarosta  zapewnił  następnie,  że
jednostki terenowe pozostaną, jednak poddał pod rozwagę kwestię liczby pracowników w każdej z
tych jednostek. Podkreślił, że za realizację zadań i organizację pracy odpowiada dyrektor placówki. 
Radny Kamil Orpel  nawiązując do treści wspomnianego anonimu zapytał czy „dyrektor PUP w
Wałbrzychu robi to, co starosta każe”.
Starosta  Wałbrzyski  Jacek  Cichura  zapewnił,  że  ustalenia  formy  pracy  i  funkcjonowania
jednostki  odbywają  się  w uzgodnieniu  z  dyrektorem PUP w Wałbrzychu.  Dodał,  że  dotąd  nie
zauważył żadnych nieprawidłowości, o których wspomina autor anonimu. Starosta podkreślił, że
otwarty  jest  na  rozmowy,  a  w  szczególności  takie,  które  mogłyby  prowadzić  do  rozwiązania
zasygnalizowanego konfliktu  w anonimowym piśmie. 
Według Przewodniczącego Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józefa Piksy  działania podejmowane
przez  skonfliktowanych  pracowników  wynikają  z  obawy  o  utratę  pracy,  która  być  może  jest
spowodowana ogólnokrajową tendencją spadku bezrobocia. 
Radna Ewa Woźniak  zapytała  na  jakiej  podstawie  dokonano wyliczeń,  że  70% bezrobotnych
mieszka w Wałbrzychu.
Starosta  Wałbrzyski  Jacek  Cichura odesłał  radną  do  danych  statystycznych,  które  prowadzi
omawiana  jednostka,  a  które  także  zamieszczone  są  na  jej  stronie  internetowej.  Dodał,  że  na
podstawie  ujętych  wskaźników  przyznawane  są  subwencje.  Następnie  ponownie  podkreślił,  że
każdy pracownik powinien otrzymywać godziwe wynagrodzenie za wykonywaną pracę, a premie w
pierwszej kolejności powinny otrzymywać te osoby, które zatrudniane są na niższych stanowiskach.
Zapewnił przy tym, że odbywa się to na podstawie uczciwych zasad, a przy tym doceniana jest
praca wszystkich osób. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski  wyliczył kolejno dane liczbowe
dotyczące budżetu Powiatowego Urzędu Pracy w Wałbrzychu:
9.789.769 zł (Plan na 30.09.2017 r.) - 8.360.075 zł (Plan na 2018 rok)  -  908.801 zł (projekt) =
520.893 zł.
Radny Kamil Orpel  odniósł się do słów starosty, nie zgadzając się z jego opinią, wskazując na



istotę równego traktowania wszystkich pracowników. 
Radny  Jarosław  Buzarewicz  zwrócił  się  do  starosty  wałbrzyskiego  z  zapytaniem czy  wydał
dyspozycję dyrektorowi PUP aby ten zwolnił swoich pracowników.
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura zapewnił, że nikomu nie kazał zwalniać pracowników. Dodał,
że dyrektor jednostki powinien racjonalnie zarządzać swoim budżetem i to do niego należy m.in.
polityka kadrowa. 
Radny  Jarosław  Buzarewicz  powołał  się  na  art.  38  Statutu  Powiatu  Wałbrzyskiego  i
zawnioskował o zbadanie przedmiotowej sprawy, powołując tym samym doraźna komisję,  która
cyklicznie  będzie  monitorować zgłaszane,  niepokojące sygnały z  Powiatowego Urzędu Pracy w
Wałbrzychu. 
Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego Józef  Piksa  przypomniał,  że  każdy kierownik
placówki odpowiedzialny za dostosowanie zatrudnienia do zaplanowanych środków w budżecie
jednostki. Przypomniał wnioskodawcy, że wielokrotnie apelował do radnych o zgłaszanie akcesu do
komisji  rewizyjnej.  Dodał,  że  takie  kwestia  mogłaby  zbadać  właśnie  ta  komisja  w  ramach
zaplanowanych kontroli. 

Radni: Marek Tarnacki i Andrzej Lipiński opuścili salę obrad (12 radnych obecnych). 

Wicestarosta  Powiatu  Wałbrzyskiego  Krzysztof  Kwiatkowski  zaapelował  do  radnych,  aby
monitorować zgłoszoną sytuację, jednak dopiero po miesiącu styczniu przyszłego roku. Następnie
zawnioskował o zamknięcie dyskusji w omawianym temacie. 
Radny Leonard Górski powiedział, że nie powinno się lekceważyć opisanych w anonimowym
piśmie sygnałów i zgodził się z radnym Jarosławem Buzarewiczem, aby ta sytuacja była cyklicznie
monitorowana przez doraźną komisję. 
Przewodniczący  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  Józef  Piksa  poddał  pod  głosowanie  wniosek
radnego Jarosława Buzarewicza.
W wyniku głosowania: 4 za, 8 przeciw, 0 wstrzymujących się (12 radnych obecnych), wniosek nie
został podjęty. 

Ad 13 
Przewodniczący  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  Józef  Piksa  poinformował,  że  w  okresie
pomiędzy sesjami wpłynęła 1 interpelacja, którą złożył radny Andrzej Lipiński. Następnie otworzył
dyskusję.
Uwag nie zgłoszono  (12 radnych obecnych na sali obrad). 

Ad 14 
Przewodniczący  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego  Józef  Piksa  poinformował,  że  w  okresie
pomiędzy sesjami wpłynął 1 wniosek radnego Kamila Orpla. Poinformował ponadto, że wpłynął
wyrok NSA z dnia 8 listopada 2017 roku wraz z uzasadnieniem w sprawie wniosku Rady Powiatu
Wałbrzyskiego w sprawie bezczynności rady. Następnie otworzył dyskusję.
Uwag nie głoszono (12 radnych obecnych na sali obrad). 

Ad 15 
W związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego
Józef  Piksa  zamknął  obrady  XXXIII  Sesji  Rady  Powiatu  Wałbrzyskiego.  Na  tym  protokół
zakończono.

Przewodniczący Rady Powiatu Wałbrzyskiego
/-/

   Józef Piksa 



Integralną część protokołu stanowi nagranie przechowywane na nośniku CD. 

Protokół sporządziła:
Anna Gromniak

Załączniki do niniejszego protokołu dostępne są w Biurze Rady


